

အမေရိကန် အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန

အဆိုးရွားဆုံးသော ပုံစံများဖြင့် ကလေးလုပ်သားအသုံးချမှုဆိုင်ရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် တွေ့ရှိမှုများ

မြန်မာ

၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသည် တိုးတက်မှုမရှိဟူသော အကဲဖြတ်ချက်ကို ရရှိထားပါသည်။ အစီရင်ခံသည့် ကာလအတွင်းတွင် အစိုးရသည် ကလေးအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး မူဝါဒများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းရန် လိုအပ်သည့်စီမံချက်များကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် ကလေးအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများတွင် ကလေးများပါဝင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ညီလာခံ၏ နောက်ဆက်တွဲဖြစ်သည့် မဖြစ်မနေလိုက်နာရန်မဟုတ်သော ကုလသမဂ္ဂ၏ ပရိုတိုကောကို လိုက်နာရန်လည်း မြန်မာအစိုးရက အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် လုပ်သားအင်အား စစ်တမ်းကောက်ယူမှုရလဒ်များကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံပိုင်စစ်တပ်များ၏ ကလေးစစ်သားစုဆောင်းခြင်းကို လုံးဝပျောက်သွားစေရန် အစိုးရက ကောင်းမွန်သည့် အဆင့်ဆင့်လုပ်ဆောင်ချက်များကြောင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံပိုင်စစ်တပ်များက ကလေးစစ်သားစုဆောင်းပြီး လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများတွင် အသုံးပြုခြင်းများ သိသိသာသာ ကျဆင်းသွားသည်။ ကလေးများနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာ နောက်ဆက်တွဲ ၁ ပါ ကလေးစစ်သားစုဆောင်းအသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ ချိုးဖောက်မှုစာရင်းမှ ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် မြန်မာနိုင်ငံစစ်တပ်ကို ကုလသမဂ္ဂက ဖယ်ရှားပေးခဲ့သည်။ ယင်းကဲ့သို့ ချိုးကျူးထိုက်သော အားထုတ်ကြိုးပန်းမှုများရှိသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံသည် တိုးတက်မှုမရှိဟူသည့် အကဲဖြတ်ချက်ကို ရရှိခြင်းမှာ အစီရင်ခံသည့် ကာလအတွင်းတွင် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာဒေသများဖြစ်သည့် ကချင်၊ ရခိုင်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်များ၌ မြန်မာအစိုးရစစ်တပ်များက အနည်းဆုံး ကလေး ၁၉၇ ဦးအပါအဝင် အရပ်သားများအား စစ်တပ်အတွက် အထမ်းသမားများ၊ သန့်ရှင်းရေးသမားများ၊ ချက်ပြုတ်သူများ၊ စိုက်ပျိုးရေး အလုပ်သမားများအဖြစ် အဓမ္မခိုင်းစေခဲ့ပြီး ယင်းသို့သော လုပ်ဆောင်မှုများအတွက် တာဝန်ရှိသူ စစ်တပ်အဖွဲ့ဝင်များအား အရေးယူအပြစ်ပေးရန် ကြိုးပန်းမှုတစ်စုံတစ်ရာ မတွေ့ရခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကလေးများအား အဆိုးရွားဆုံးသောပုံစံဖြင့် ကလေးလုပ်သားအသုံးချနေရာတွင် အစိုးရမဟုတ်သည့် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၏ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွင် ကလေးများအား အဓမ္မစုဆောင်းအသုံးပြုခြင်းနှင့် တစ်ခါတစ်ရံ လူကုန်ကူးမှု၏အကျိုးဆက်အဖြစ် စီးပွားဖြစ်လိင်လုပ်ငန်းတွင် အမြတ်ထုတ်အသုံးချခြင်းတို့ အပါအဝင်ဖြစ်သည်။ ရိုဟင်ဂျာများ၏ လှုပ်ရှားသွားလာမှုကို အစိုးရက

ကန့်သတ်ထားခြင်းသဖြင့် ၎င်းတို့၏ကလေးများ ပညာသင်ယူမှု အဟန့်အတားဖြစ်နေပြီး ၎င်းအားနည်းမှုကလည်း အဆိုးရွားဆုံးသောပုံစံဖြင့် ကလေးလုပ်အားအသုံးချမှု တိုးများလာစေသည်။ အစိုးရစစ်တပ်အတွက် ကလေးများကို စုဆောင်းအသုံးချခြင်း သို့မဟုတ် အစိုးရစစ်တပ်အတွက် အရပ်သားများကို အဓမ္မအလုပ်ခိုင်းစေခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်များသည် ၎င်းတို့ကျူးလွန်သည့် ကြီးမားပြင်းထန်သော ပြစ်မှုကြီးများအတွက် ပြည့်စုံလုံလောက်မှု မရှိပါ။ အဆိုးရွားဆုံးသောပုံစံဖြင့် ကလေးလုပ်သားအသုံးချသည့် အမှုများအတွက် မှုခင်းရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးရန်၊ တရားစီရင်ရန်နှင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ရန် ကြိုးပမ်းမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ အစိုးရက သတင်းအချက်အလက်များကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်း မရှိပါ။ ကလေးလုပ်သားအသုံးချသည့် အမှုများအတွက် မှုခင်းရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးရန်၊ တရားစီရင်ရန်နှင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ရန် ကြိုးပမ်းမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် အစိုးရက အချက်အလက် အနည်းအကျဉ်းမျှကို ဖော်ထုတ်နှင့် နိုင်ငံပိုင် မီဒီယာမှတစ်ဆင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သော်လည်း ယင်းသို့သော ရာဇဝတ်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် မည်သို့မည်ပုံဆောင်ရွက်နေကြောင်း ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များကို ပုံမှန် ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်း မရှိပါ။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကလေးလုပ်သားအသုံးချမှုပပျောက်ရေး ဆောင်ရွက်ချက်များကို အစီရင်ခံချက်များအပေါ် အခြေခံ၍ အကြံပြုထားပါသည်။

ကဏ္ဍ	အကြံပြုထားသော လုပ်ဆောင်ချက်	အကြံပြုသည့် နှစ်(များ)
ဥပဒေမူဘောင်	လုပ်ငန်းခွင်ဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုနှင့် ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာ ဥပဒေမူကြမ်း စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းကို အပြီးသတ်ရန်နှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရန်။	၂၀၁၉
	ကလေးများအတွက် ပိတ်ပင်တားမြစ်သည့် အန္တရာယ်ရှိသောလုပ်ငန်း အမျိုးအစားများစာရင်းသည် ပြည့်စုံပြီး ကလေးများလုပ်ကိုင်နေရသည့် အန္တရာယ်ရှိသောအလုပ်များ၏ ကဏ္ဍများနှင့် လုပ်ဆောင်မှုများအားလုံးကို ထည့်သွင်းထားကြောင်း သေချာစေရန်။	၂၀၁၆ - ၂၀၁၉
	ကလေးလူကုန်ကူးမှုအဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်ရန်အတွက် အတင်းအဓမ္မပြုခြင်း၊ လိမ်ညာခြင်း သို့မဟုတ် စည်းရုံးခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ကြောင်း ပြသရန် ဥပဒေကြောင်းအရ မလိုအပ်ကြောင်း သေချာစေရန်။	၂၀၁၇ - ၂၀၁၉
	မူးယစ်ဆေး ထုတ်လုပ် သယ်ယူခြင်း အပါအဝင် တရားမဝင် လုပ်ဆောင်ချက်များတွင် အသက် ၁၈ နှစ်အောက် ကလေးများအား အသုံးချခြင်း၊ ခေါ်ယူခြင်း၊ ကမ်းလှမ်းခြင်းတို့အတွက် ရာဇဝတ်မှု ပြစ်ဒဏ်များ ပြဋ္ဌာန်းကြောင်း သေချာစေရန်။	၂၀၁၆ - ၂၀၁၉

ကဏ္ဍ	အကြံပြုထားသော လုပ်ဆောင်ချက်	အကြံပြုသည့် နှစ်(များ)
	<p>နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ သတ်မှတ်ထားသော မသင်မနေရ အတန်းပညာပြီးဆုံးသည့် အသက်အရွယ်သည် အလုပ်လုပ်နိုင်သည့် အနည်းဆုံးအသက်နှင့် တူညီကြောင်း သေချာစေရန်။</p>	<p>၂၀၁၆ - ၂၀၁၉</p>
	<p>ကလေးအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေအတွက် စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် အန္တရာယ်ရှိသည့်အလုပ်စာရင်း အပြည့်အစုံတို့ကို ထုတ်ပြန်ရန်။</p>	<p>၂၀၁၉</p>
<p>ပြဋ္ဌာန်း အကောင်အထည် ဖော်ခြင်း</p>	<p>မြန်မာရဲတပ်ဖွဲ့၏ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးရေးဌာနသည် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် လုပ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ရဲအရာရှိများကို ငှားရမ်းလေ့ကျင့်ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်သည့် အရင်းအမြစ်များ အလုံအလောက်ရှိကြောင်း သေချာစေရန်။</p>	<p>၂၀၁၉</p>
	<p>လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနသည် အဆိုးရွားဆုံးပုံစံဖြင့် ကလေးလုပ်သား အသုံးချမှု၏ သားကောင်များအား ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရန် အရင်းအမြစ်များ အလုံအလောက် ရှိကြောင်း သေချာစေရန်၊ ၎င်းတွင် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးဌာန၌ လူမှုနယ်ပယ်အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်နိုင်ရေး ပံ့ပိုးမှုများ အပါအဝင် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနတွင် အမှုမန်နေဂျာ အရေအတွက် တိုးမြှင့်ရန်။</p>	<p>၂၀၁၆ - ၂၀၁၉</p>
	<p>စက်ရုံအလုပ်ရုံများနှင့် အထွေထွေအလုပ်သမားဥပဒေများဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာနသည် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ သတ္တုတူးဖော်ရေး လုပ်ငန်းနှင့် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းတို့အပါအဝင် ကလေးလုပ်သား အသုံးချနေကြောင်း သိရှိထားသည့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍ အားလုံးကို စစ်ဆေးနိုင်သည့် အခွင့်အာဏာရှိကြောင်း သေချာစေရန်။</p>	<p>၂၀၁၉</p>
	<p>ရှောင်တခင်စစ်ဆေးမှုအတွက် စက်ရုံပိုင်ရှင်များအား ကြိုတင်အကြောင်းကြားမှု မပြုလုပ်ရန်၊ အလုပ်သမားများနှင့် ပြောဆို မေးမြန်းခြင်း၊ အချိန်မီ သင့်တော်သလို စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခြင်းတို့ အပါအဝင် စစ်ဆေးသူများက စေ့စပ်သေချာစွာ စစ်ဆေးရန်နှင့်</p>	<p>၂၀၁၉</p>

ကဏ္ဍ	အကြံပြုထားသော လုပ်ဆောင်ချက်	အကြံပြုသည့် နှစ်(များ)
	ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်မှုများကို တွေ့ရှိပါက အလုပ်သမားဥပဒေနှင့်အညီ တပြေးညီ အရေးယူဆောင်ရွက်ရန်။	
	စက်ရုံအလုပ်ရုံများနှင့် အထွေထွေအလုပ်သမားဥပဒေများဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာနသည် ဝေးလံသောနေရာဒေသများသို့ သွားရောက်ရန် သယ်ယူပို့ဆောင်ခ၊ အလုပ်သမား စစ်ဆေးရေးရုံးများ အတွက် ပစ္စည်းကိရိယာ၊ ပရိဘောဂ၊ လုပ်သားအင်အားနှင့် စပ်လျဉ်းသော အချက်အလက်များကို ထိန်းသိမ်းထားခြင်းတို့အတွက်အပါအဝင် ငွေကြေးပံ့ပိုးမှု အလုံအလောက်ရှိရန်။	၂၀၁၉
	ကမ္ဘာ့အလုပ်သမားအဖွဲ့ချုပ် ILO ၏ နည်းပညာဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များ နှင့်အညီ အလုပ်သမား စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး အရာရှိအရေအတွက်ကို တိုးမြှင့်ရန်။	၂၀၁၆ - ၂၀၁၉
	အလုပ်သမားဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေးနှင့် ပတ်သက်သော အချက်အလက်များကို ထုတ်ပြန်ရာတွင် အလုပ်သမားစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ အတွက် ရံပုံငွေ၊ အလုပ်သမား စစ်ဆေးရေးအရာရှိများအား သင်တန်းပို့ချပေးခြင်း ရှိမရှိ၊ ကလေးလုပ်သားဆိုင်ရာ ဥပဒေသစ်များ အတွက် သင်တန်းပို့ချပေးခြင်း ရှိမရှိ၊ အလုပ်ခွင်များတွင် စစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်သည့် အကြိမ်ရေနှင့် ပုံမှန် ပစ်မှတ်ထားစစ်ဆေးမှု အရေအတွက်တို့ကို ထည့်သွင်းဖော်ပြရန်။	၂၀၁၆ - ၂၀၁၉
	အလုပ်သမားစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့နှင့် လူမှုဝန်ဆောင်မှုများအကြား လွှဲပြောင်းပေးနိုင်သည့် လမ်းကြောင်းတစ်ခုကို အမြဲတမ်းထားရှိရန်။	၂၀၁၆ - ၂၀၁၉
	ကလေးစစ်သား စုဆောင်းခြင်းမှ တားဆီးရန်အတွက် စုဆောင်းခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆက်လက်စောင့်ကြည့်ပြီး နိုင်ငံပိုင်စစ်တပ်၏ ပျက်ကွက်မှုများကို ဆက်လက်၍ ပြင်ဆင်မွမ်းမံရန်။	၂၀၁၇ - ၂၀၁၉
	ကလေးများအား စစ်တပ်အတွက် စုဆောင်းအသုံးချခြင်းဆိုင်ရာ အပြစ်ဒဏ်များသည် ဤကြီးမားပြင်းထန်သည့်ရာဇဝတ်မှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေ ရှိရန်။	၂၀၁၇ - ၂၀၁၉

ကဏ္ဍ	အကြံပြုထားသော လုပ်ဆောင်ချက်	အကြံပြုသည့် နှစ်(များ)
	<p>ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းအကောင်အထည်ဖော်မှုနှင့် ပတ်သက်သော အချက်အလက်များကို ထုတ်ပြန်ရာတွင် ဥပဒေအသစ်များအတွက် လေ့ကျင့်သင်ကြားချက်များ၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအရာရှိများအတွက် ဉာဏ်သစ်လောင်းသင်တန်း ဆိုင်ရာများ ထည့်သွင်းရန်။</p>	<p>၂၀၁၆ - ၂၀၁၉</p>
<p>ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ခြင်း</p>	<p>အဆိုးရွားဆုံးသောပုံစံများဖြင့် ကလေးလုပ်သားအသုံးချမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး အစိုးရဝန်ကြီးဌာနအားလုံးအကြား မကြာခဏနှင့် ပုံမှန် ဆက်သွယ်မှုများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရန်။</p>	<p>၂၀၁၉</p>
<p>အစိုးရမူဝါဒများ</p>	<p>အစိုးရမဟုတ်သော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၏ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ၊ ကလေးအား အဓမ္မခိုင်းစေခြင်းနှင့် စီးပွားဖြစ်လိင်လုပ်ငန်းတွင် အမြတ်ထုတ်အသုံးချခြင်းတို့ကဲ့သို့သော အဆိုးရွားဆုံးသော ပုံစံများဖြင့် ကလေးလုပ်သားအသုံးချမှုနှင့် သက်ဆိုင်သော ပြဿနာများအားလုံးကို ခြုံငုံသက်ရောက်စေမည့် မူဝါဒချမှတ်ရန်။</p>	<p>၂၀၁၆ - ၂၀၁၉</p>
<p>လူမှုရေးဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များ</p>	<p>ပဋိပက္ခဒေသများတွင် အစိုးရစစ်တပ်က ကလေးများအပါအဝင် အရပ်သားများကို အဓမ္မလုပ်အားပေးခိုင်းစေခြင်းလုပ်ရပ်ကို ရပ်တန့်ရန်။</p>	<p>၂၀၁၆ - ၂၀၁၉</p>
	<p>ကျောင်းခွဲခြားခြင်း၊ ခရီးသွားလာမှု ကန့်သတ်ချက်များနှင့် ကျောင်းအပ်ရာတွင် တားဆီးပိတ်ပင်မှုများ အပါအဝင် ရိုဟင်ဂျာများ ပညာသင်ကြားရေးအတွက် ကန့်သတ်ချက်များအားလုံး ဖယ်ရှားရန်။</p>	<p>၂၀၁၇ - ၂၀၁၉</p>
	<p>ကျောင်းများနှင့် ဝေးကွာသောအရပ်တွင် နေထိုင်သည့် ကလေးများအတွက် သွားလာမှုအခက်အခဲများ လျှော့ချနိုင်သည့် ကျောင်းတက်ရန်အတွက် အဟန့်အတားဖြစ်နေသည့် ကုန်ကျစရိတ်များကို ဖယ်ရှားနိုင်သည့် ပညာရေးအစီအစဉ်များ စီမံအကောင်အထည်ဖော်ရန်။</p>	<p>၂၀၁၆ - ၂၀၁၉</p>
	<p>ဘလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံမှ မိမိသဘောဖြင့်ပြန်လာသည့် ရိုဟင်ဂျာ ဒုက္ခသည်များနှင့် ကလေးများအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် အခြေအနေများလုံခြုံစေရန်။</p>	<p>၂၀၁၈ - ၂၀၁၉</p>

ကဏ္ဍ	အကြံပြုထားသော လုပ်ဆောင်ချက်	အကြံပြုသည့် နှစ်(များ)
	<p>ကလေးများကို အဓမ္မခိုင်းစေခြင်းနှင့် စီးပွားဖြစ်လိင်လုပ်ငန်းတွင် ကလေးများကို အမြတ်ထုတ်အသုံးချခြင်းတို့ အပါအဝင် အဆိုးရွားဆုံးသော ပုံစံများဖြင့် ကလေးလုပ်သားအသုံးချမှုအားလုံးကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်ရန် အစီအစဉ်များ စီမံအကောင်အထည်ဖော်ရန်။</p>	<p>၂၀၁၆ – ၂၀၁၉</p>
	<p>ကလေးများအပါအဝင် ရိုဟင်ဂျာများအား တရားဝင်ဖြစ်ရန် ခွင့်ပြုပေးခြင်းဖြင့် အဆိုးရွားဆုံးသော ပုံစံဖြင့် ကလေးလုပ်သား အသုံးချမှုခံရနိုင်သည့် အလားအလာကို လျှော့ချရန်။</p>	<p>၂၀၁၉</p>